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Hovoříme se starostou 

Bohumilem Kovaříkem 
 

11. dubna uplynul rok od 

doby, kdy jste převzal vedení 

obce.  

Jak toto období hodnotíte? 
Musím říct, že jsem přišel z 

naprosto jiné profese a byl jsem 

zvyklý na jiný druh práce. 

Přiznávám, že mě stálo hodně 

úsilí, abych se předělal a začal 

fungovat tak, jak starosta fungovat má. Situace byla o to 

složitější, že jsem převzal obecní úřad ve chvíli, kdy měli 

tři zaměstnanci podané žádosti o rozvázání pracovního 

poměru. Jedním z hlavních úkolů tak bylo stabilizovat 

chod úřadu. Bez úředníků by samozřejmě nebylo možné 

pracovat. Stabilizace se podařila. Myslím, že by neměla 

být nespokojenost převážné většiny občanů s chodem 

úřadu. Samozřejmě všude se najdou lidé, kteří si budou 

stěžovat a pod hlavičkou hesla: obec je zde pro občany a 

ne občan pro obec, se domáhat něčeho, co jim ani 

nenáleží. Někteří to dokáží i vulgárním způsobem, v 

tomto případě ale naráží. Dokáži se svých zaměstnanců 

zastat. Musel jsem se smířit i s tím, že občané si stěžují na 

různé mnohdy i absurdní věci. Díky občanům například 

vím, kolik vody vypije kráva za jeden den, že ptáci kálí na 

auta nebo mi bylo doporučeno měřit velikost psů v 

kohoutku.     
 

Obec si v loňském roce stanovila priority. Podařilo se 

je splnit? 
Minulý rok bylo několik cílů. Hlavním úkolem byla 

rekonstrukce zanedbané silniční sítě v obci. Na tyto 

opravy si vzala obec úvěr ve výši 12 milionů korun. 

Opraveny byly ulice Kollárova, Husova a dvě silnice na 

sídlišti v Klimentově. Byl postaven chodník od zastávky 

MHD Klimentov k mostku. S využitím dotace byla 

vybudována páteřní inženýrská síť v areálu bývalých 

kasáren. Celkové náklady dosáhly 10,5 milionů, obec se 

podílela částkou 2,5 milionů korun. 

Otevřela se také nová tělocvična v areálu bývalých 

kasáren. I ta byla financována z dotace. Po otevření se 

objevily problémy s kluzkostí podlahy, což je už 

napraveno.  

Dost podstatnou záležitostí roku 2012 je fakt, že se 

podařilo v rekordním čase prodat byty v panelových 

domech. V březnu se o prodeji rozhodlo, učinily se 

potřebné úkony a na konci roku během dvou měsíců měly 

byty nové vlastníky. Do nového roku se převáděly jen dvě  

bytové jednotky a nyní už jsou prodané i ty. Všech 90 

bytů už je tedy prodáno. Je to úspěch i ukázka 

akceschopnosti, protože byty v Klimentově se prodávaly 

přes čtyři roky.  

Obec se snažila podporovat také kulturní akci. Těch bylo, 

myslím, opravdu dost – velikonoční akce, prvomájové 

akce včetně pálení čarodějnic, Den dětí, Den naruby, 

oslavy 17. listopadu a série předvánočních akcí. V 

podstatě mohu říct, že plány pro loňský rok jsme splnili 

všechny.  

Jaké cíle jste stanovili na letošní rok?  
Jak už jsem řekl, obec si loni vzala úvěr 12 milionů korun 

na rekonstrukci silniční sítě. Musíme splácet částku 

převyšující 3 miliony ročně, proto jsme se letos museli s 

plány držet trochu zpátky.  

Vzhledem k tomu byly stavební akce, co se týče obnovy 

komunikací, částečně omezeny. Počítáme jen s opravou 

Purkyňovy ulice a dokončením chodníku podél Plzeňské 

ulice v úseku mezi ulicemi Husova a Kollárova. Nemalé 

částky půjdou do našich příspěvkových organizací, což 

jsou mateřské školy a škola. S hrůzou jsem například 

zjistil, že děti při poledním klidu odpočívají na podlaze, 

protože nemají lehátka. Na ty peníze dostanou. Na budově 

základní školy bychom chtěli zlikvidovat reklamy, které 

jsou pozůstatkem špatně nastavených smluv a na školu, 

nejen dle mého názoru, nepatří. Nemalé částky budeme 

investovat do Mateřské školy v Klimentově. Musíme zde 

vybudovat novou plynovou kotelnu. Díky stavebním 

úpravám vznikne nová místnost a budou tak splněny 

hygienické požadavky pro prostory mateřské školy. Rádi 

bychom letos také vybudovali veřejné osvětlení ulice 

U Potoka a dokončili osvětlení ulice Žižkova. Zajímáme 

se o moderní a úsporný způsob osvětlení a půjdeme do 

LED osvětlení. Nejde jen o energetickou úsporu, ale také 

o životnost prvků. Budou také pokračovat stavební a 

dekontaminační práce v areálu KOVO. Dekontaminační 

práce budou probíhat až do roku 2015. Pokud nedojde k 

žádným změnám, získali jsme dotaci na rekonstrukci 

hřbitova. Měla by se zčásti opravit hřbitovní zeď, opravit 

chodníčky a provést zdravotní řez zeleně. Ukončení této 

akce je plánováno na léto 2014. 
 

Co areál bývalých kasáren? 
Obec obdržela nabídku k prodeji. Podle posledních 

vyjádření zájem investora platí. Chceme se zájemci jednat 

dál. Bylo by to jedno z východisek pro obec. Vyrostla by 

tam nová zóna obce. Zájemce by chtěl vystavět to, co tam 

bylo původně plánováno. Osobně doufám, že se to podaří. 

Nejen proto, že by obec získala finanční prostředky, ale 

také by bylo o starost méně.  



Pokud se záměr prodeje bývalých kasáren podaří, co 

bude s Klimentovskou a.s? 
Tu řešíme také. Před zastupitelstvem bude stát rozhodnutí, 

zda ji utlumit nebo naopak pověřit celou sérií služeb, které 

by vykonávala pro obec. Názory nejsou jednotné. Vše se 

bude odvíjet od toho, zda se areál bývalých kasáren prodá 

nebo ne.  

Řidiče už léta trápí stav ulice Pohraniční stráže. Je 

šance na to, že se komunikace dočká nějaké opravy? 
Projektová dokumentace byla vypracována. Odhadované 

náklady na celkovou rekonstrukci jsou 82 milionů korun 

bez DPH. Oprava se týká úseku od prádelny a končí u 

pošty. Z celkové částky by obec měla zaplatit 61 milionů 

bez DPH. Je předpoklad, že by se to dala zakázka 

vysoutěžit za nižší částku. Určitě by se ale nejednalo o 

částku nižší než 40 milionů korun. V současné době obec 

finanční prostředky nemá. Problém je ale v tom, že záměr 

stavebních úprav ulice byl v minulosti nahlášen 

Karlovarskému kraji a ten z důvodu plánované 

rekonstrukce nechce přistoupit k celkové opravě 

komunikace frézováním.  

Další diskutovanou záležitostí je ubytovna... 
Po domluvě se současným nájemcem Zahradní a parková 

a.s. smlouva k 30. září definitivně končí a obec převezme 

ubytovnu do své správy. Proběhlo pracovní jednání 

zastupitelstva. O záměru s ubytovnou budeme ještě jednat. 

Panuje ale takový názor, že by se dočasně měla 

provozovat jako ubytovna. Pokud tomu tak bude, je 

opravdu důležité, abychom zpřísnili výběr ubytovaných. 

Na ubytovně dochází k řadě přestupků. Obec za jejich 

řešení zaplatila jen v loňském roce odhadem 30 tisíc 

korun.  

Zhodnotil jste svůj rok ve funkci. Jak se vám ale 

spolupracuje se zbytkem obecního zastupitelstva? 
Spolupráce s většinou zastupitelů i s místostarostou 

Tomášem Tušlem je dobrá. Určitý, zejména vztahový, 

odstup je u těch členů zastupitelstva, kteří zastupovali 

občany i v předcházejícím volebním období.  Toto je dáno 

rozdílnými názory na celou řadu rozhodnutí bývalého 

zastupitelstva. Musím ale přiznat, že je zde i výjimka a 

právě o této výjimce se po obci hodně hovoří. Jedná se o 

Ing. Greizingera. V loňském roce byl představenstvem 

Klimentovské a.s. odvolán z funkce ředitele Klimentovské 

a.s.  Důvodem jeho odvolání byla závažná zjištění. Pro 

příklad uvedu užívání objektu v areálu bývalých kasáren 

bez řádné smlouvy nebo likvidace majetku, zejména 

kovového odpadu, bez vědomí představenstva a bez 

řádných dokladů. Kontrolní výbor se následně zabýval 

šetřením Klimentovské a. s.. Na základě jeho zjištění byl 

pan Greizinger při jednání zastupitelstva vyzván, zda by  

nechtěl rezignovat a ze zastupitelstva odstoupit. To 

neučinil.  

Pan Greizinger v současné době již působí pouze jako 

samostatný zastupitel, protože jeho vlastní volební 

sdružení ho vyloučilo. Bylo to nejen z rozhodnutí sdružení 

S.O.S., ale i na základě výzvy koaličních partnerů.  

Občané po Velké Hleďsebi hovoří o trestních 

oznámeních, které se zde podávají... 
Opravdu nejsem schopný říct, kolik trestních oznámení 

lidé v obci podali. Osobně vím o dvou záležitostech, které 

Policie České republiky šetří. Prvním případem je trestní 

oznámení na TJ Sokol Velká Hleďsebe pro nehospodárné 

nakládání s prostředky, které jim poskytuje obec. Byli 

jsme vyzváni ke spolupráci a k dodání všech 

podkladových materiálů. Další záležitostí, kterou policie 

řeší, je nakládání s majetkem obce, který byl svěřen ke 

správě Klimentovské a.s. Zde nejsem jednoznačně 

schopný říct, zda jde přímo o trestní oznámení. Vím ale, 

že policisté se tímto případem zabývají.  

Některými občany jste nazýván nepřítelem sportu. 

Jaká je příčina? 
Rád bych zdůraznil, že žádným nepřítelem sportu nejsem. 

Podporuji děti a do této kategorie patří i dětský a 

mládežnický sport. V žádném případě ale nebudu 

podporovat to, že sportovci u nás mají pouze dlouhou 

ruku a chtějí jen brát. Spolupráce se sportovci by měla 

spočívat v tom, že obec na sport přispívá, ale také v tom, 

že za to něco dostává. Pokud potřebujeme pomoc, 

považoval bych za seriózní, že k ní dojde. Je pravda, že 

letos jsme nastavili jiná pravidla týkající se finančních 

prostředků přidělovaných sportovcům. Podle nich bude 

jiným způsobem probíhat finanční vyúčtování a dle 

schváleného rozpočtu na rok byl příspěvek snížen. 

Nejedná se ale o dogma. Pokud sportovci přijdou na 

jednání zastupitelstva a předloží oprávněnou žádost o 

přidělení peněz, zastupitelé rozhodnou. Myslím si, že 

Sokolu vycházíme vstříc. Například tělocvičnu v bývalých 

kasárnách sportovci využívají zdarma. Nelze ale 

donekonečna přehlížet například pozdě odevzdávané 

vyúčtování dotací a podobně.  

A ještě jedna otázka. Ta se týká uzavření místní lékárny. 

Odpověď je jednoduchá. Nepodařilo se najít 

provozovatele výdejny léků. Hovořím o výdejně léků 

nikoliv o lékárně. Kritéria pro provoz lékárny jsou značně 

přísná a zájem od počátku nebyl. Bohužel byly počátkem 

roku 2012 upraveny legislativní podmínky pro provoz 

výdejen léků a tyto úpravy zhatily vyjednávání se zájemci. 

Je bohužel holou skutečností, že výdejna léků v Hleďsebi 

nebude. Musela by se změnit legislativa a k tomu 

pravděpodobně nedojde. 
 

Schválený rozpočet na rok 2013 
Zastupitelstvo obce na svém zasedání v měsíci březnu schválilo rozpočet obce na rok 2013. 

Příjmy 41.492.297,- Kč, výdaje 48.705.588,-  Kč, splátky úvěrů ve výši  5.276.744,- Kč. 

Schodek rozpočtu bude kryt přebytkem výsledku hospodaření z minulých let. 

Výsledky hospodaření z minulých let: 

rok 
  

Zůstatek na  

účtu OBCE 

půjčka  

SFŽP 

úvěr  

KOTELNY 

úvěr  

KOMUNIKACE 

leasing  

TRAKTŮREK 

POHLEDÁVKA 

Klimentovské a.s. (dluh OBCI) 

2009 11.274.760,88 -1.329.000,00    0,00 

2010 4.747.330,06 -653.000,00    4.500.000,00 

2011 2.096.196,45 0,00 -3.996.823,20  -1.696.716,00 12.378.000,00 

2012 27.659.348,68 0,00 -3.196.783,20 -11.750.314,02 -1.547.930,00 9.878.000,00 



Po schválení rozpočtu je možno definovat  

základní cíle pro rok 2013. 
 

1. Stavební úpravy a opravy komunikací v obci 

V tomto roce chce obec pokročit v dalších dílčích 

úpravách zanedbané silniční sítě. Jsou plánovány tyto 

akce: 

 Stavební úpravy Purkyňovy ulice 

 Vybudování I.etapy chodníku podél Plzeňské ulice 

(úsek mezi ulicemi Husova a Kollárova) 

 Oprava komunikace mezi Velkou Hleďsebí a 

Klimentovem tzv.“Hočiminka“ včetně osazení 

zábran proti průjezdu stezkou pro pěší 

 Nezbytné opravy místních komunikací v celé obci 

 Pro další realizace jsou připraveny následující 

stavební akce: Stavební úpravy zbývajících 

komunikací na sídlišti Klimentov, Stavební úpravy 

slepých uliček ústících do komunikace K Riviéře 

(„K Ledvinům“, „Ke Kryštofům“ a „K Hájence“).  

 Otázkou zůstává spolufinancování rekonstrukce 

Pohraniční Stráže v úseku od prádelny k poště. 

Financování je závislé na případném zlepšení 

příjmové stránky rozpočtu Obce  
  

2. Stavební akce  
V letošním roce chce obec realizovat tyto uvedené 

stavební akce: 

 Stavební úpravy Mateřské školy v Klimentově 

(vlastní plynová kotelna, úpravy vstupní části 

objektu, oprava fasády 

 Oprava fasády objektu Základní školy Velká 

Hleďsebe se záměrem zakrytí reklamních ploch 

 Dokončení realizace veřejného osvětlení Žižkovy 

ulice 

 Realizace veřejného osvětlení ulice U Potoka  

 Investice do realizace 2.etapy opravy střechy a 

zázemí objektu v areálu TJ Sokol  

 Stavební a dekontaminační práce v areálu bývalého 

KOVA  

 Zahájení oprav v areálu hřbitova na základě 

získané dotace (oprava oplocení, úprava pěších 

cest, zdravotní prořez dřevin). Opravy budou 

dokončeny v roce 2014 
  

3. Příprava projektové dokumentace na další 

stavby/rekonstrukce. 

Obec deklaruje snahu pokračovat v dalších úpravách 

veřejné silniční sítě.  Je v plánu dokončení projektové 

dokumentace na tyto akce:  

 Úpravy Luční ulice včetně projednání záměru 

vybudování kanalizace 

 Vybudování chodníku podél Klimentovské ulice v 

úseku od zastávky MHD Růžek k mostku přes 

potok  
 

4. Tělocvična v Klimentově 
Obec Velká Hleďsebe se bude snažit o maximální 

ekonomické využití tělocvičny v Klimentově formou 

stanovení konkurenční ceny za využití tělocvičny.  
 

5. Využití bývalé vojenské ubytovny v Klimentov 
Pronájem budovy firmě Zahradní a parková spol. s 

r.o. končí dne 30. září 2013. Zastupitelstvo obce se 

bude zabývat dalším způsobem využití objektu.  
 

6. Využití objektu občanské vybavenosti v Klimentově 

(objekt moštárny) 

Obec bude podporovat maximální možné využití 

uvedeného objektu v souladu s podmínkami dotace, za 

pomocí kterých byla vybudována. Jedná se hlavně o 

pořádáních kulturních a společenských akcí Obce  
 

7. Příspěvkové organizace Obce 

Obec bude pokračovat v úspěšné spolupráci se 

Základní školou Velká Hleďsebe a Mateřskými 

školami Velká Hleďsebe a Klimentov při pořádání 

kulturních a společenských akcí.  
 

8. Podpora sportovních, kulturních a společenských 

akcí v Obci 

Obec bude zabezpečovat i podporovat pořádání 

sportovních, kulturních a společenských akcí v obci.   
 

9. Tělovýchovná jednota Sokol Velká Hleďsebe 

Obec bude podporovat TJ Sokol Velká Hleďsebe za 

jasně stanovených smluvních vztahů. Obec bude 

v tomto směru preferovat hlavně podporu dětí a 

mládeže v činnosti této organizace.  
 

10. Prodej areálu bývalých kasáren v Klimentově 

Zastupitelstvo Obce jmenovalo vyjednávací tým 

k jednání se zájemcem o koupi celého areálu bývalých 

kasáren v Klimentově. Zájemce, který již předložil 

konkrétní cenovou nabídku, potvrdil svůj záměr 

pokračovat v jednáních. 
 

11. Klimentovská a.s. 

Klimentovskou a.s. a její akcionáře čeká v letošním 

roce rozhodnutí, jakým směrem se bude ubírat. Lze 

uvažovat o  zrušení či utlumení činnosti nebo naopak o 

posílení její činnosti ve vztahu ke správě a údržbě 

obecního majetku a nemovitostí. 

 

Jak bylo uvedeno, obec bude zabezpečovat i podporovat pořádání sportovních, kulturních a společenských akcí v obci. 

Pro rok 2013 jsou plánovány tyto hlavní akce: 
 

Již proběhly: 

   9. února byl zorganizován třetí ročník novodobého masopustu v obci 

 30. března - velikonoční trhy 

 30. dubna – rej čarodějnic a stavění májky 
 

Plánované akce: 

   1. června – DĚTSKÝ DEN 

 10. srpna - Hleďsebské veselí 

 17. listopad – Lampiónový průvod 

 prosinec - Vánoční dílny 

Adventní koncerty 

Vánoční trhy 

Předpokládané náklady na 

pořádání těchto akcí jsou cca 

150 tisíc Kč 

 



Finanční správa ČR žádá veřejnost, aby neprováděla platby na číslo bankovního 

účtu uvedené na složenkách doručených majitelům nemovitostí v měsíci dubnu. 
(Tisková zpráva) 

30. 4. 2013 
  

Někteří majitelé nemovitostí již obdrželi poštovní složenku k placení daně z nemovitostí  na rok 2013. Na všech 

poštovních složenkách, doručených v měsíci dubnu,  je nesprávně uvedeno číslo bankovního účtu pro platbu daně. 

K nesprávnému uvedení čísla bankovního účtu došlo pochybením dodavatelské firmy při tištění údajů na složenku. 

Finanční správa ČR se veřejnosti za toto nedopatření omlouvá.  Dotčení majitelé nemovitostí obdrží kromě omluvného 

dopisu také  nové  složenky se správnými údaji. 

Složenky, které budou majitelům nemovitostí doručeny v průběhu května, již obsahují správné číslo bankovního účtu 

pro placení daně místně příslušnému finančnímu úřadu. 
  

Čísla bankovních účtů pro placení daně z nemovitostí. 

 Finanční úřad pro Plzeňský kraj  7755-77627311/0710 

 Finanční úřad pro Karlovarský kraj  7755-77629341/0710 

 Finanční úřad pro Ústecký kraj  7755-77621411/0710 
  

Podrobnější informace k placení daně z nemovitostí naleznete  také na webových stránkách Finanční správy ČR 

www.financnisprava.cz v záložce „placení daní“. (viz pokračování) 
  

V Praze dne 30. dubna 2013 
  

Ing. Petra Homolová 

ředitelka odboru komunikace a mezinárodních vztahů 

Zdroj: http://cds.mfcr.cz/cps/rde/xchg/cds/xsl/financni_sprava_25485.html 

 

Druhá zlínská výzva 
Tisková zpráva 

  

Obce vyvěsily protestní modré cedule. 

Upozorňují na dělení dotací z EU  
10. dubna: Obce a města už nehodlají být outsiderem 

v rozdělování evropských dotací nového rozpočtového období 

2014 – 2020, dnes uspořádaly proto výraznou protestní akci. 

V den zasedání vlády samosprávy upozornily vládu, že dělení 

evropských prostředků nemá být „hrabáním pod sebe“ (viz 

přeškrtnutý symbol hrábí). 
  

V téměř šesti stech obcích a městech České republiky byly 

vyvěšeny shora přiložené cedule. U značek vjezdu a výjezdu 

z obce připevnili starostové výraznou modrou tabuli 

s přeškrtnutými hráběmi a nápisem, který hlásá, že daná obec má 

nárok na peníze z EU. 
  

A teď k tabulím. Proč jsou na nich přeškrtnuté hrábě? „Je to symbol hrabivosti velkých hráčů z řad velkopodnikatelů, 

ministerstev a velkoměst, kteří teď velmi silně lobbují za své zájmy. U nich venkov ani regiony zastání bohužel 

nenajdou,“ konstatoval Zdeněk Miklas ze Sdružení místních samospráv ČR, které Druhou zlínskou výzvu zastřešilo. 

„Navíc hrábě si můžou do rukou vzít zástupci obcí při hromadném protestu, který bude následovat, pokud vláda 

nevezme naše požadavky vážně a nezačne se jimi zabývat,“ naznačil Miklas. 
  

Co je Druhá zlínská výzva? 
Venkovské obce se tímto protestem snaží upozornit na finanční prostředky v objemu okolo 500 miliard korun, které mají 

být určeny EU na (dotační periodu) plánovací období 2014 – 2020. Obce se obávají, že mohou opět skončit 

v megalomanských a samoúčelných projektech, ze kterých veřejnost ani stát nemají užitek. „Navrhujeme také 

pro rozdělování peněz přednostně využít metodu LEADER, kdy o penězích určených pro daný region rozhodují 

prostřednictvím místních akčních skupin přímo lidé z daného území - spolky, starostové i drobní podnikatelé. To se nám 

výrazně osvědčila. Je zde mnohem menší prostor pro korupční praktiky a velikášské projekty,“ podotkl Josef Zicha, 

starosta Vysokého Pole a další ze signatářů Druhé zlínské výzvy. „Nechceme nic nemožného, jen to, aby se lidé 

v odpovědných funkcích zamysleli, jak dát dotacím na další léta smysl,“ doplnil. 

 
Informace: Uzávěrka dalšího čísla Zpravodaje V.H. je  10. 6. 2013. Své příspěvky můžete zasílat na tyto adresy: 
zpravodaj.vh@seznam.cz  /  matrika@obecvh.cz    
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